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Honorable senyor Damià Calvet 
Conseller de Territori i Sostenibilitat 
Av. de Josep Tarradellas, 2-6  
08029 Barcelona 
 
 
 
Benvolgut Conseller i amic, 
 
T’escric en relació a la tramitació de la Proposició de Llei de creació de l’Agència del Patrimoni 
Natural. Com ja et vaig comentar i vàrem tenir ocasió de compartir durant la conversa de divendres, 
que et vull agrair sincerament, les posicions al voltant d’aquest tema estan molt polaritzades i el que 
per nosaltres és principal és assegurar que l’Agència sigui un projecte que millori la qualitat del nostre 
país. Per aquest motiu et volem fer unes consideracions.  
Els arguments basculen sobre diverses línies importants, i que han calat profundament en diversos 
col·lectius, com son la manca d’informació rebuda entorn de la Proposició de Llei, la previsible creació 
de nous requisits i impediments a la gestió de les activitats en els territoris protegits i l’aprofundiment 
de la sensació de desequilibri territorial per la translació d’una altra capacitat de decisió cap a la 
Catalunya metropolitana. 
D’altra banda, hem rebut inputs favorables, començant pel teu entusiasme i el de la Marta Subirà, 
que minimitzen els inconvenients i ressalten la important millora de gestió que suposarà poder 
implementar una Agència que porta més de 15 anys a l’agenda política i que ha aconseguit finalment 
un suport parlamentari tan ampli que se la veu a tocar. 
Tanmateix cal reconèixer que no és gens convenient iniciar l’activitat de l’Agència amb aquest 
ambient enrarit. Per aquest motiu, d’acord amb els Presidents de les Cambres catalanes et voldria 
traslladar la imperiosa necessitat que des del Departament de Territori i Sostenibilitat, o fins i tot des 
del Govern, s’esvaeixin els dubtes esmentats prenent el ferm compromís de que la majoria del 
Govern al Consell d’Administració servirà per: 

 Garantir que en la redacció dels Estatuts es prioritzi la visió d’una administració 
descentralitzada, amb respecte pel govern dels territoris afectats i que busqui les solucions 
més idònies per a compatibilitzar l’activitat econòmica i la preservació del medi, defugint de 
prohibicions, de limitacions exagerades i iniciant un exercici permanent d’avaluació de les 
normatives existents per a proposar, amb els representants dels interessos de l’economia, la 
simplificació administrativa i el redisseny de les normes per posar per davant els criteris 
d’efectivitat per sobre dels de procediment. 

 Proposar la modificació de la proposició de Llei o, si no hi ha ocasió, de la Llei més endavant, 
per garantir que les Cambres formin part del Consell de Direcció per defensar l’aplicació del 
punt anterior i la incorporació dels interessos econòmics generals amb el caràcter més ampli. 
A més de la garantia que els diversos territoris afectats tinguin una representació directa. 

 Assegurar el desplegament territorial de l’Agència per guanyar proximitat als diversos 
territoris on s’aplicarà l’activitat principal del nou ens. Ens agradaria que plantegéssiu que la 
seu mateixa sortís de l’àmbit metropolità. 
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Com a representants dels interessos generals de l’economia i compromesos amb els Objectius pel 
Desenvolupament Sostenible creiem que cal comptar amb totes les complicitats pel seu assoliment i 
us oferim la col·laboració de les cambres  per potenciar que l’activitat econòmica sigui un pilar més 
en l’assoliment de l’Agenda 2030, també en els aspectes vinculats al Patrimoni Natural. No podrem 
fer als veïns dels espais protegits còmplices de la protecció si no hi ha una activitat econòmica que 
permeti mantenir unes condicions dignes de vida compatibles amb els objectius de l’Agència. 
Em permeto suggerir-vos, a més, que comuniqueu la dotació pressupostària amb que comptarà 
l’Agència més enllà de les taxes i altres pagaments que hauran de fer els usuaris per tramitacions, de 
manera que es vegi que l’esforç del sosteniment és molt més ampli que els aportats pels que per 
obligació s’hi hauran de relacionar. 
En cas de que no consideréssiu oportú assumir aquests compromisos el Consell de Cambres valora 
que encara que es pugui aprovar la Llei l’inici de l’activitat de l’Agència es veurà condicionat per la 
negativitat que s’ha generat en aquestes darreres setmanes posant en greu risc l’assoliment dels 
objectius que compartim. Si fos així, el Consell s’haurà de manifestar a favor de l’ajornament de 
l’aprovació de la proposició de Llei, i així ho faríem públic, a banda de demanar-ho als diferents grups 
parlamentaris. 
 
 
Ben cordialment 
 
 

 
 
 
 
Joan Canadell i Bruguera 
 
Barcelona, 4 de juny de 2020 
 
 


